



Historians in the News | Les historiens font les manchettes

“Historians in the News” acknowledges some of the many successes of historians in Canada, including their engagement outside academia and with the public. If you know of someone who has delivered a public lecture, given an interview, written an editorial, written a notable blog entry, won a non-academic book or article prize, received a teaching award, or has been awarded an honorary degree, let us know! Here are a few developments that members have told us about over the past months:

« Les historiens font les manchettes » vise à reconnaître et à honorer quelques-uns des nombreux succès d'historiens au Canada, y compris leur engagement avec le public. Si vous ou quelqu'un que vous connaissez a : gagné un prix du livre ou d'article, reçu un prix d'enseignement, donné une conférence publique ou une entrevue, écrit un éditorial, commencé un nouveau blog ou écrit un texte remarquable, été affecté dans un nouveau poste administratif, ou reçu un diplôme honorifique, veuillez-nous en informer et nous tenterons de l'inclure dans notre rubrique. Voici quelques faits qui ont retenu notre attention au cours des derniers mois :

Lynne Viola is awarded Killam Prizes for contributions to humanities. The University of Toronto Professor has worked for decades to shed light on Josef Stalin's Great Terror in the 1930s.



Lynne Viola reçoit les Prix Killam pour sa contribution aux humanités. La professeure à l'Université de Toronto œuvre depuis des décennies à faire la lumière sur la Grande Terreur de Josef Staline dans les années 1930.



Andrew Nurse has been named the Purdy Crawford Professor of Teaching and will be in charge of launching new initiatives in the scholarship of teaching and learning at Mount Allison University.

Andrew Nurse a été nommé professeur Purdy-Crawford of Teaching et sera chargé de lancer de nouvelles initiatives dans le domaine de l'enseignement et de l'apprentissage à Mount Allison University.

Ian Wilson, former Librarian and Archivist of Canada, has been promoted to Officer of the Order of Canada.



Ian Wilson, ancien bibliothécaire et archiviste du Canada, a été promu Officier de l'Ordre du Canada.



Colin Coates receives the 2019 Principal's Teaching Excellence Award in the full-time faculty with 10 or more years category.

Colin Coates reçoit le Principal's Teaching Excellence Award 2019 dans la catégorie des professeurs à temps plein ayant été en poste 10 ans ou plus.

New History Department Chairs | Nouveaux directeurs de départements d'histoire

- Damien-Claude Bélanger, Université d'Ottawa | University of Ottawa
- Chris Burton, University of Lethbridge
- Lyse Roy, Université du Québec à Montréal



Damien-Claude Bélanger, Chris Burton, Lyse Roy,